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Kapelaan Koopmansplein: enquête op De 
Buurtkiep, bijeenkomst in De Slinger
Sinds september werkt Ruben Blok, ontwer-
per van de gemeente, samen met buurtbe-
woners aan een nieuw ontwerp voor het Ka-
pelaan Koopmansplein. Na een enquête en 
een eerste potloodschets is er nu een inrich-
tingsplan, waarin vragen en opmerkingen 
uit een bijeenkomst in de Slinger in oktober 
zijn verwerkt. Ook op dit inrichtingsplan kun 
je via een enquête reageren, deze keer over 
planten, bomen en kleur van de bestrating. 
Dat kan op de Buurtkiep (www.buurtkiep.
nl/groep/kapelaan-koopmansplein-knapt-
op) tot 4 maart. Ruben Blok zal het plan nog 
een keer toelichten op 10 maart in de Slin-
ger, waarbij ook de reacties van de enquête 
worden meegenomen. Na deze bijeenkomst 
wordt het plan verder technisch uitgewerkt 
en wordt de definitieve kostenberekening 
gemaakt. Dat is dan de basis voor de laatste 
tekening voor de uitvoering door de aanne-
mer.

Een aanspreekpunt voor De Buurtkiep 
Wijkwebsite De Buurtkiep krijgt steeds meer 
bezoekers en steeds meer buurtgenoten 
schrijven zich in om er optimaal gebruik van 
te kunnen maken. Soms lopen ze tegen een 
vraag aan en geven het verder op, en soms 
laten ze mogelijkheden liggen omdat ze ze 
niet kennen. In die gevallen kan buurtkie-
per Martien helpen. Hij zal voortaan iedere 
woensdag tussen 13.00 en 16.00 uur in de 
ontmoetingsruimte van De Slinger zijn om 
te adviseren over alles wat met de Buurtkiep 

Reageren? Mail Wijkkrant@ziggo.nl, of 
schrijf naar Van Noremborghstraat 34Afval scheiden 

in de Vliert
De afvalstoffendienst doet in een aantal ge-
bieden van Den Bosch proeven met het ge-
scheiden inzamelen van papier, plastic, gft 
en restafval.  Rond de Aartshertogenlaan, 
in de buurt  van de Sancta Maria Mavo,  is 
zo’n proef. Een paar maanden geleden zijn 
de enquêteformulieren opgehaald. Ruim 
driekwart van het aantal bewoners heeft de 
formulieren ingevuld.

Een grote respons,” zegt P. Vervoort van de 
Afvalstoffendienst, “en wat ook mooi is: 
ruim 80% van de bewoners is tevreden 

met de inzameling van papier en plastic in de 
aparte container met de oranje deksel. Een 
aantal bewoners, zo’n 14%, vindt het gesjouw 
met het restafval naar de container lastig, om-
dat die volgens hen te ver van hun huis af staat.  
Voor ons is de doelstelling wat betreft afval-
scheiding gehaald en  we gaan  kijken of en hoe 
we aan de bezwaren en wensen van bewoners 
tegemoet kunnen komen. Bijvoorbeeld met 
kleinere bakjes met afbreekbare zakjes voor in 
huis, met meer ondergrondse containers of an-
derszins, want stank willen we  zoveel mogelijk 
voorkomen.  In huis, maar ook buitenshuis.”

600 huishoudens
600 Huishoudens rond de Aartshertogenlaan 
doen mee met de proef. De Wijkkrant laat er 
drie aan het woord over hún ervaringen.

Mieke Groothuijse woont in de Ackersdijck-
straat. Zij scheidt al lange tijd het afval. 
“Plastic en glas gingen in de containers bij de 
supermarkt. Het papier werd een keer per vier 
weken al opgehaald. Een paar jaar geleden 
werd ons verzocht om restafval te scheiden van 
gft-afval. Wij kregen een groene en een grijze 
bak.  Vreemd vonden wij het toen ons op zeker 
moment verzocht werd om alleen het tuinafval 
in de groene bak te doen, groente- en fruitafval 
moesten weer in de grijze bak. 
Het afvalproject vraagt nu weer al het gft-af-
val  te scheiden van het restafval en het in de 
groene bak te deponeren. Voor binnenshuis is 
er een bakje voor fruit- en groente-afval met 
daarin een zakje van biologisch afbreekbaar 
materiaal. Waar we die zakjes kunnen verkrij-
gen, is ons nog steeds niet duidelijk. En eigen-
lijk willen we dat bakje niet in huis. Wij zijn be-
zig met een andere oplossing. 
Het restafval moeten we buitenshuis naar een 
verzamelcontainer brengen. De grijze bak is nu 
voor het papier en voor het plastic hebben we 
een nieuwe bak met een oranje deksel gekre-
gen. De hoeveelheid restafval is nu aanzien-
lijk minder; dat doel is dus bereikt. De papier-, 
plastic- en groenbak zitten steeds erg vol om-
dat ze maar één keer per drie weken worden 
opgehaald. En van drie bakken in je toch al niet 
ruim bemeten tuin word je niet blij. Van som-
mige bewoners is de achtertuin dermate klein 
dat ze de bakken in de voortuin plaatsen. Dat 
is geen verfraaiing van het straatbeeld. Mij per-
soonlijk is de knaloranje deksel van de plastic-
bak een doorn in het oog. 
Ieder huishouden hier heeft  zo’n extra bak, dat 
is een dure grap! En wat mij betreft is die over-
bodig, want ik bracht het plastic toch al naar de 
containers bij de supermarkt. De proefperiode 
is nu voorbij, maar de nieuwe manier van opha-
len wordt gewoon doorgezet. En daar zijn wij 
vóór, de ongemakken nemen we maar op de 
koop toe.”
 

Thea en Mart Pijnenburg in de Pieter Borstraat: 
“Wij zijn best tevreden over de proef. Alleen de 
laatste weken is er iets veranderd in het opha-
len van de containers. Ze zitten helemaal vol 
nu. Dan brengen we het eerlijkgezegd naar de 
ondergrondse container achter bij de school. 
Je moet wat.” De containers staan vóór het huis 
aan de straatkant. “Vroeger stonden ze achter 
op de plaats. Ze staan eigenlijk altijd in de weg, 
waar ze ook staan. Voor ons zou het wel mak-
kelijk zijn als wij ook een pasje kregen van de 
containers van de flatbewoners. Die staan hier 
vlak bij. Van het plastic sta je nu zelf te kijken 
hoeveel je in korte tijd bij elkaar hebt. Ga maar 
eens een frietje halen! Dan vraag je je af hoe 
dat vroeger ging toen de huishoudens veel 
groter waren.“

te maken heeft. Een mooie kans om ervoor 
te zorgen dat de Buurtkiep geen geheimen 
meer voor je heeft! 

Presentatie basiscursus theater voor vol-
wassenen
Buurtgenoten uit Muntel en Vliert hebben 
zich eind vorig jaar enthousiast opgegeven 
voor de basiscursus theater van Lieve van 
Tuijl. Vanaf januari zijn er twee groepen ge-
start in wijkgebouw De Slinger. De cursisten 
kwamen de eerste les nog met wat bibberen-
de knieën, maar spelen inmiddels vol over-
gave en met veel plezier de sterren van de 
hemel. Na acht lessen wordt de basiscursus 
afgerond in De Slinger op 4 en 5 maart. Alle 
spelers staan te popelen om zich te presente-
ren en publiek is dus van harte welkom! 
Voor meer informatie: www.buurtkiep.nl/
nieuws/theatergroepen-op-dreef1.html 

Vastenaktie Parochie H. Sacrament in de 
Sonniusstraat
Tussen Carnaval en Pasen vraagt de Pasto-
rale Werkgroep aandacht en geldelijke steun 
voor de Bethel Christengemeente Varadero 
in Cuba. Solidariteit met mensen die hun 
medemensen bezoeken die in de bergen ge-
isoleerd en onder erbarmelijke omstandighe-
den leven én hen allerlei hulp bieden.
Opdat zij dit kunnen blijven doen wil de Vas-
tenaktiegroep van de Sakramentskerk hen 
geldelijk ondersteunen. Wij hier iets minder, 
zij daar iets meer. Dat is de kern van de vas-
tentijd.

“

Cindy Burg in de Jan Hezemanstraat is ook heel 
tevreden over de proef. “In het begin was het 
nog zoeken naar wat het beste werkt. In de 
zomer was het af en toe lastig met het gft-af-
valbakje in huis (vanwege de vele openingen). 
Enorm veel fruitvliegjes, dat werkte niet. Ik 
werkte dan met het afvalbakje voor de koffie-
pads, deze is gesloten, dat ging veel beter. Het 
gft-bakje gebruik ik dan weer voor het plastic. 
Een huishouden met twee kleine kinderen, zo-
als het onze, heeft best veel afval. Wij hadden 
ook een extra container, door het afval te schei-
den heb ik deze niet meer nodig, mooi toch?
De containers hebben altijd vóór in de tuin ge-
staan. Ze horen zo’n beetje bij het tuinameu-
blement.  Ook nu zitten ze helemaal vol want 
er schijnt iets veranderd te zijn in de ophaalda-
gen; tijdens de proef waren de ophaaldagen 
anders dan vermeld op de app van de Afval-
stoffendienst, maar dat is nog even wennen. 
Ik werk wel graag mee met het scheiden van 
afval want het is beter voor het milieu, daar ben 
ik van overtuigd. Alleen in de zomermaanden 
zouden de gft-containers wel meer schoonge-
maakt mogen worden, vanwege de stank.  Mis-
schien ook nog een glasbak in de buurt, dan is 
het compleet.”

Beleid
Piet Vervoort van de Afvalstoffendienst: “Er 
loopt nu in Rosmalen nog een proef met het 
gescheiden inzamelen. Als die proef is geweest, 
gaan we bepalen wat het beleid wordt voor de 
hele stad. Zo is het ook met de gemeenteraad 
afgesproken in 2013.”

Toon van Rijnsoever

Jan Hezemanstraat.        Foto: Toon van Rijnsoever D’r tegen aan!
“BEL WERKT NIET GOED” staat er op een me-
moblaadje onder het knopje van de deurbel 
op Nemiusstraat nr 4. Het is mét de muziek 
die soms ook op straat hoorbaar is een te-
ken dat er in het voormalige klooster ge-
werkt wordt.  

Adri Ederveen die samen met Eline van 
Lith de drijvende kracht vormt van de 
Stichting De Soete Moeder, die het 

toekomstige kloosterhotel gaat exploiteren, 
spreekt vol trots over wat een groep jonge 
mensen tussen de 16 en 27 jaar oud hier pres-
teert. “Het zijn jonge mensen, die leren hun dag 
in te delen, anders dan met televisie kijken of 
gamen. Ze doen werkritme op en leren samen 
een klus op te pakken. Want ze werken hier in 
een team onder deskundige begeleiding.  Dat 
werk is: het gebouw klaar maken voor de ver-
bouwing straks tot een hotel. Vloerbedekking 
eruit, behang van de muur, systeem plafonds 
eruit, loszittende tegels wor-
den tijdelijk verwijderd en ge-
nummerd zodat ze straks weer 
teruggezet kunnen worden;  
het gebouw is een monument 
en daarvoor gelden een hele-
boel aparte regels.” Een zin die 
ik verschillende keren hoor, is: 
“We doen het hier samen, we 
zijn een team!” Adri Ederveen 
zegt nog: “ De jongeren krij-
gen geen salaris, zij helpen ons 
vooruit. Het is voor ons een kos-
tenbesparing en wij investeren 
weer in hun toekomst. Het leer- 

werkbedrijf is begonnen. En dat is één van de 
doelstellingen van De Soete Moeder!”

Toon van Rijnsoever

Foto: Adri Ederveen
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Wandelgroep ‘De IJzeren Vrouw’
      (Een wandelgroep voor ouderen)

                            Wanneer
        Elke woensdagochtend, starttijd 11.00
                            Hoelang
           Rondje IJzeren Vrouw, ± 1 uur. 

                           Startpunt
         Praktijk Fysiotherapie Beenhakkers

             Antoon der Kinderenlaan 7
              Den Bosch 073-6135318

       Begeleid door een Fysiotherapeut
Er zijn geen kosten aan verbonden

 
 

de kracht 
achter ayurveda

Consult 
Voeding
Massage

www.guna-ayurveda.nl 
OPHOVIUSLAAN B537 | 06 44934659

Colofon
Verschijnt gratis 5x per jaar

Redactie:  Wim van den Berg, Anja van der 
Horst, Daniëlle Jansen, Anja van Kleef, Marcel 

Koopman, Toon van Rijnsoever

Druk: Drukkerij Printbest  - Oplage: 3600

Verspreiding: Vrijwilligers 
uit de verschillende wijken

Advertenties:  Tel: 06-18155751
Redactieadres: Van Noremborghstraat 34

E-mail Wijkkrant: wijkkrant@ziggo.nl

Uiterste inleverdatum kopij volgende Wijkkrant: 
inleveren vóór 9 maart 2015

De volgende krant verschijnt half april 2015 . 
De redactie behoudt zich het recht voor stukken 

te redigeren, in te korten of niet te plaatsen.

Bruisend Prins Hendrik Park
Is het jou ook opgevallen dat er regelmatig iets te doen is in het Prins Hendrik Park? Een greep 
uit de activiteiten van vorig jaar: de vrijmarkt op Koningsdag, de sponsorloop voor de Kame-
leon, de Parkrun, ontspannen in het park, film, muziek… De motor achter al deze activiteiten 
is het Netwerk IJzeren Vrouw. Hierin zitten meer dan vijftien buurtbewoners, bewoners- en 
buurtorganisaties en gemeentelijke instanties die betrokken zijn bij de IJzeren Vrouw. 

Nieuw leven inblazen

Maaike Marechal is - naast Etienne Lie-
ben en Marloes Steen - initiatiefneem-
ster van het Netwerk IJzeren Vrouw. “In 

de zomer van 2013 zijn we gestart. We wilden 
meer reuring in het Prins Hendrik Park brengen 
door bewoners en organisaties met elkaar te 
verbinden. Zo brachten we onder andere Ma-
rieke Antens en Lotte Ursum bij elkaar; samen 
organiseerden ze vorig jaar voor het eerst in 
het Prins Hendrik Park de vrijmarkt op Konings-
dag.”

Gesprekspartner gemeente
Maaike: “Wat leuk is: het netwerk is inmiddels 
dé gesprekspartner voor de gemeente als het 
om het park gaat, bijvoorbeeld over het ge-
bouwtje in het park vlakbij de Grobbendonck-
laan: Dennenhof. Dat staat leeg sinds de Red-
dingsbrigade eruit is gegaan. De gemeente wil 
Dennenhof verhuren en vroeg ons om ideeën. 
Ons netwerk vertegenwoordigt de gebruikers 
van het park en wij vinden dat Dennenhof voor 
alle buurtbewoners toegankelijk moet worden. 
Een aantal netwerkleden wil ambassadeur zijn 
voor Dennenhof.”

Informatieborden in park
Maaike, Etienne en Marloes proberen de pr 
rondom de activiteiten in het Prins Hendrik 
Park in goede banen te leiden. “Tot nu moesten 
aankondigingen van evenementen op bomen 
of op hekwerken worden geprikt. Dat willen 
we veranderen. We doen daarom een BIG-aan-
vraag voor twee informatieborden in het park 
waarop bewoners kunnen zien welke activitei-
ten er komen.”

Contact en meer info?
Heb je zelf ideeën voor een activiteit in het 
park? Zie jij een rol voor jou weggelegd in 
de Dennenhof? Of wil je meehelpen met 
het realiseren van de informatieborden? 
Neem dan contact op met het Netwerk IJze-
ren Vrouw. 
Kijk voor meer nieuws over en activiteiten 
en het halfjaarlijkse overleg van het Net-
werk IJzeren Vrouw op de Buurtkiep: https://
www.buurtkiep.nl/groep/de-ijzeren-vrouw. 
Hier vind je ook de contactgegevens. Daar-
naast vind je veel info op Facebook: https://
www.facebook.com/IJzerenvrouw.

•	 Wil	 je	 de	 lampenkappen	 lenen?	 Stuur	
een mailtje naar info@dehobbel.nl, en 
zet daar in waar je de kappen wil ophan-
gen en wanneer. De Hobbel maakt dan 
een afspraak voor een korte instructie 
over het ophangen en de overdracht van 
de lampenkappen.

•	 Wil	je	de	lampenkappen	gebruiken	voor	
een activiteit buiten de wijk of voor een 
privé-feestje, neem dan ook even con-
tact op via info@dehobbel.nl. Je kunt de 
kappen dan huren voor een kleine ver-
goeding, in overleg te bepalen.

Activiteiten 2015
Dit jaar organiseren buurtbewoners en organi-
saties rondom het park in ieder geval 
de vrijmarkt op Koningsdag, de Parkrun, de 
sponsorloop, een muziekmiddag en een film-
avond. Ook komt er weer een reeks ontspan-
ningslessen.

Zelf ideeën?
Het netwerk is blij met meedenkende wijkbe-
woners. “Vaak kunnen we je verder helpen om-
dat we veel mensen in de buurt kennen,” licht 
Maaike toe. “We kunnen je in contact brengen 
met andere bewoners die dezelfde ideeën heb-
ben en/of je doorverwijzen naar organisaties 
die je kunnen ondersteunen. Ook ben je van 
harte welkom op onze halfjaarlijkse bijeen-
komst, waarin we vooral heel veel informatie 
over alle activiteiten uitwisselen.”

Daniëlle Jansen

Foto: Wim van den Berg

Lampenkappen
Je hebt ze nu vast al wel ergens zien han-
gen: onze tien wijk-lampenkappen. In 
bonte kleuren zijn ze overdag en ‘s avonds 
een feest voor het oog in deze donkere tijd. 
Begonnen op het Taxandriaplein als Buurt-
avontuur, vinden ze geleidelijk hun weg in 
de Muntel – en daarbuiten, als het aan de 
makers ligt, want hoe meer mensen er ple-
zier van hebben, hoe beter.

De lampenkappen zijn gemaakt door wijk-
genoten voor wijkgenoten,” benadrukt 
Christ Coolen, scheidend voorzitter van 

lampenkappenbeheerder De Hobbel, die als lid 
van het Buro voor Buurtavontuur bij de wieg 
stond van dit leuke idee van Olga Raaymakers. 
“‘Iedere straat in Muntel, Vliert en Orthenpoort 
mag ze lenen. Je moet ze dan wel zelf ophan-
gen en na maximaal twee weken weer naar be-
neden halen. Het is niet moeilijk maar je bent 
met tien lampenkappen wel zo’n 1,5 uur bezig 
met z’n tweeën.” Dat ondervond Ingrid Kemps 
ook, die samen met Olga de kappen voor een 
poosje in de Koedijkstraat heeft opgehangen 
(zie foto). En wat ze ook ondervond was de 
enorme aandacht en waardering die de lam-
penkappen in de wijk losmaken. Duizenden 
mensen bekeken de foto’s op de website en 

de Facebookpagina van De Buurtkiep en vele 
tientallen hadden er een ‘like’ voor over. “Heel 
veel mensen hebben reacties geplaatst, alleen 
maar positief; ze koesteren zulke positieve, lie-
ve acties in hun omgeving.” De lampenkappen 
hangen er dan ook nog steeds prachtig bij – 
onaangetast door baldadigheid, bijvoorbeeld 
tijdens oud en nieuw, of door natuurkrachten 
als regen, sneeuw en harde wind.

Er zouden er eigenlijk nog wel een paar bij 
kunnen. Wie heeft zin om ze te maken, op een 
mooie lentedag? Laat het weten op wijkkrant@
ziggo.nl of via website of Facebookpagina van 
de Buurtkiep.

Anja van Kleef

Kraamvisite in de Van Noremborghstraat
Twaalf baby’s zijn er maar liefst geboren 
in de Van Noremborghstraat in 2014. 
Wat een vruchtbare straat! Maar hoe 
komen ze (bijna) allemaal bij elkaar op 
één foto van Niels Hüneker? Daar zit het 
roemruchte straatcomité van de Van No-
remborghstraat achter – Louis van den 
Heuvel, Madelon Groenenberg Niels Hü-
neker en Katja van Ewijk. Ze organiseer-
den afgelopen oktober in La Cocotte een 
babyborrel voor  alle belangstellenden in 
de straat. Een hele grote kraamvisite! 
Het comité zit vol met dergelijke creatieve 
ideeën. Daarover een volgende keer meer. Foto: Niels Hüneker

Ingrid en Olga                                  Foto: Christ Coolen

Foto: Ingrid Kemps

“
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Nieuwe wijkteamleider 
Jan van de Broek
Jan van de Broek is de nieuwe wijkteamleider Realisatie 
en Beheer Openbare Ruimte van de gemeente. Hij is de 
opvolger van Jasper Maas, die we ook al eens op deze 
plaats in beeld hebben gebracht.

Een wijkteamleider houdt zich bezig met alles wat met het 
beheer van de openbare ruimte te maken heeft. De belan-
gen van de burger staan daarbij voorop. Door de uitvoering 
van projecten met bewoners af te stemmen, is de wijkteam-
leider erop gericht overlast zoveel mogelijk te voorkomen. 
Dat doet hij bijvoorbeeld door op tijd te melden wanneer 
onderhoudswerkzaamheden in de wijk worden uitgevoerd.
Jan heeft vijf jaar ervaring als wijkteamleider in de wijk West, 
Engelen en Bokhoven. Nu wordt hij niet alleen de nieuwe 
wijkteamleider in Muntel, Vliert en Orthenpoort, maar ook 
in Zuid.
Veel succes, Jan, en veel plezier in je werk!

Kijk ook eens op www.s-hertogenbosch.nl. Hier is veel informatie te vinden over uw wijk. Hebt u vragen, neem dan contact op met wijkmanager Manon Karssen,
telefoonnummer (073) 615 58 35 of mail naar wijkgerichtwerken@s-hertogenbosch.nl. Deze nieuwspagina is een initiatief van de gemeente ’s-Hertogenbosch.

Buro voor Buurtavontuur presenteert:

Het verhaal van je leven #4
een serie ontmoetingen met senior buurtgenoten                                                  door: Lesha Bosman

vanuit haar veilige appartement en ze voelt 
zich helemaal thuis hier.  

“Ik was dol op mijn man,” gaat ze verder als we 
plaatsnemen aan tafel. ‘Hij was huisschilder en 
ik heb hem vlak na de oorlog leren kennen. Hij 
woonde aan de overkant en was negen jaar 
ouder. Tijdens een bevrijdingsfeest in onze wijk 
vroeg hij me ten dans en dat bleek de eerste 
dans van vele. We hebben twee dochters en 
twee zonen gekregen en daar heb ik tot op de 
dag van vandaag nog een heel goede band 
mee. Naast negen kleinkinderen heb ik dertien 
achterkleinkinderen. Ik voel me dus alles be-
halve eenzaam. Sinds ik alleen woon, eet ik bij-
voorbeeld iedere donderdag spaghetti bij mijn 
zoon. Al dertig jaar komt hij me ophalen. Ik voel 
me rijk met zo’n familie.” 

Op de vlucht
“Zelf kom ik uit een gezin van vier jongens 
en drie meiden. Ik ben in de Muntel geboren 
en zal er als het aan mij ligt ook sterven. Mijn 
vader zat tijdens de oorlog bij de vrijwillige 
brandweer, de luchtbescherming én de bur-
gerbescherming. We waren trots op hem maar 
hebben ‘m ook op een aantal momenten ge-
mist tijdens de oorlog. Als er een alarm afging, 
dan vertrok hij om zijn werk te doen. Hij liet 
mijn moeder dan met ons achter. Dat was af en 
toe best heel spannend. Tijdens de bevrijding 
liep het anders. Toen de Duitsers de bruggen 

Als ik binnenkom in haar zolderapparte-
ment valt mijn oog meteen op een groot 
geborduurd boeket bloemen. Het hangt 

ingelijst aan de muur. “Dit heb ik gemaakt vlak 
nadat mijn man was overleden,”  vertelt Gerrie 
van der Elst-Hobbelen. “Ik was 55 jaar toen ik 
alleen kwam te staan en heb dat heel zwaar 
gevonden. Drie jaar heb ik over het boeket ge-
daan. Het heeft me letterlijk bloed, zweet en 
heel veel tranen gekost maar het resultaat mag 
er zijn.” We nemen plaats aan de tafel bij het 
raam met uitzicht op het Kapelaan Koopmans-
plein. Gerrie kan hier alles in de gaten houden 

opbliezen en de Canadezen en Amerikanen 
binnendrongen heeft mijn vader ons met een 
bakfiets opgehaald. Samen met vierhonderd 
anderen zijn we gevlucht. Toenmalig wethou-
der Moonen liep voorop. Eerst kwamen we 
in een gebouw terecht dat in de brand vloog 
door de bombardementen. Toen zijn we een 
kerk ingevlucht.”

Duitse dokter
“Later zijn we doorgelopen naar Orthen en 
Engelen in de hoop dat we bij een klooster te-
recht konden maar helaas. We zijn verder gelo-
pen richting Vlijmen en Nieuwkuijk, recht door 
de polder. Uiteindelijk zijn we bij boeren te-
recht gekomen waar we de eerste nacht in een 
paardenstal konden slapen. We hebben geen 
oog dichtgedaan. Later zijn de boeren in kel-
ders gevlucht en konden wij ons schuilhouden 
in een leegstaande boerenwoning. Een Duitse 
dokter heeft ons overgehaald te blijven en niet 
verder te gaan, ook al lagen we in de vuurlinie. 
Hij heeft mijn vader geadviseerd een sleuf te 
graven en die af te dekken met planken, blade-
ren en takken. Ik geloof dat we drie dagen in de 
sleuf hebben doorgebracht totdat het rustiger 
werd. Iedereen dacht dat we dood waren. In 
totaal zijn we zes weken weggeweest. Toen we 
thuiskwamen, was ons huis nog precies zoals 
we het hadden achtergelaten. Ik vind het jam-
mer dat ik die Duitse dokter nooit heb kunnen 
bedanken voor zijn hulp.” 

Konijn met kerst
“Nadat ik met mijn man getrouwd was, zijn 
we in de Kanaalstraat gaan wonen. Een piep-
klein huisje waar geen water, geen badkamer 
en geen toilet in zat. We betaalde twee gulden 
tachtig huur per maand. Ik weet nog dat ik op 
zondag al emmers water ging halen bij de put 
om maandag de was te doen. Dat was een heel 
karwei. We woonden vlakbij het slachthuis. 

Met kerstmis ging mijn man altijd met een ko-
nijn naar het slachthuis. Voor één gulden kon je 
het laten slachten en werd het vlees gekeurd. 
Mijn man liet overigens voor de hele familie ko-
nijnen slachten. Voor het huidje kreeg je name-
lijk veertig cent van de voddenman. Nou dat 
was een aardig zakcentje in die tijd. We hadden 
nog geen televisie en hebben heel veel spelle-
tjes gespeeld, gekletst en geknutseld  met de 
kinderen. Toen mijn zoon zijn communie deed, 
hebben we met het hele gezin een tafelkleed 
geborduurd. Ieder op een hoek van de tafel. 
Dat waren zulke gezellige momenten.”

Het leven is kort
“Toen ik alleen kwam te staan, ging ik ieder jaar 
met een vriendin op vakantie. Helaas is ze over-
leden. Dat is het nadeel van oud worden: je 
moet van veel mensen afscheid nemen. Maar ik 
vermaak me nog steeds hoor. Ik heb vijfentwin-
tig jaar vrijwilligerswerk bij het Rode Kruis ge-
daan en tien jaar lang de bloemen verzorgd in 
de San Salvatorkerk. Bij wijkgebouw De Slinger 
maak ik al vijfentwintig jaar 3d-kaarten samen 
met zestien dames. Daar kom ik overigens nog 
steeds. Iedere dinsdagmiddag ga ik daar naar 
de gym en drink ik koffie. Toen mijn man nog 
leefde, kwam ik nooit ergens. Hij was een echte 
huismus. Uit eten wilde hij niet en de koffie was 
thuis het lekkerst. Alleen met carnaval gingen 
we de deur uit. Nog steeds is carnaval heel be-
langrijk binnen ons gezin. Ik ben tot vorig jaar 
nog meegegaan maar heb toen besloten dat 
het de laatste keer voor me was. Ik word echt 
ouder en dat merk ik. Maar ik heb alles gedaan 
in mijn leven. Ik heb gelachen, gehuild, gefietst, 
gereisd, gedanst en liefgehad. Ik hoop dat ik tot 
het einde gezond van lichaam en geest blijf en 
hier op mijn appartement kan blijven wonen. 
Ik heb een heerlijk leven gehad en ondanks dat 
ik inmiddels 85 jaar ben, denk ik vaak: wat is het 
leven eigenlijk kort!”

Word nu vrienden 
met wijkmanager 
Manon Karssen 
op Facebook

Word nu vrienden met wijkmanager 
Manon Karssen op facebook

Bas Lucius praat ons bij
Bas Lucius is onze wijkagent – hij kan ons vertellen hoe de criminaliteit 
zich afgelopen jaar heeft ontwikkeld in de wijk.   

Bas: “De exacte politiecijfers zijn nog niet bekend, maar ik kan al wel een indi-
catie geven. Het aantal woninginbraken is afgelopen jaar met ongeveer een 
derde afgenomen in de wijk. Ook het aantal geweldsincidenten nam af, met 
ongeveer 13%. Diefstallen uit auto’s namen toe, met ongeveer 10%, net als de 
scooter- en fietsendiefstallen. Het aantal diefstallen van motorvoertuigen nam 
wat af, met ongeveer 12%.“

En andere vormen van overlast, Bas, hoe was het daarmee?
“Incidenten geluidsoverlast namen met ongeveer 29% af.  De overlast van 
jeugd en van drank- en drugsgebruikers nam iets toe. Maar met Oud en Nieuw 
was het heel rustig in de wijk.”

Wat is je algemene indruk?
“Zoals je ziet, op een aantal zaken kunnen we tevreden terugkijken; daar 
hebben we een stap in de goede richting gezet. Maar er zijn ook zaken die 
aandacht blijven vragen, misschien nog wel meer dan eerst.”

Kunnen wij als wijkbewoners iets doen?
“Ideeën die bij kunnen dragen aan een veiliger of leefbaarder wijk zijn altijd 
welkom. Neem contact met mij op: Bas.lucius@politie.nl. En wat ook kan: lid 
worden van het BIN, het BuurtInformatieNetwerk. Het is een e-mailnetwerk 
waarin bewoners, politie en gemeente informatie uitwisselen.”

De Sport Spot weg uit de Vliert
Op donderdag 29 januari is de gele keet die in gebruik was 
als ‘Sport Spot’ verwijderd van zijn plaats bij de Sancta Maria 
Mavo.  De unit, bedoeld als cadeau voor de wijk, had met zo 
veel technische mankementen te kampen, dat het enthou-
siasme om hem te gebruiken aanzienlijk verminderde. 
Bovendien verstoorde hij voor enkele buurtbewoners het 
straatbeeld nogal. Daarom is uiteindelijk besloten de unit 
te verwijderen. Na een opknapbeurt zal hij ergens anders 
worden geplaatst.

Niet vergeten:  deel twee 

van de enquête ‘Kapelaan 

Koopmansplein knapt op!’

Vul nu de tweede enquête in op 
www.buurtkiep.nl/groep/kapelaan-koop-
mansplein-knapt-op  en denk mee over 

beplanting en bestrating.
(Zie ook KORT op de voorpagina.)

“Ik ben geboren in de Muntel en ik zal er ook sterven….”

 F
ot

o 
Li

es
be

th
 v

an
 D

ru
ne

n

Hoe werkt dat?
“Politie en gemeente sturen relevante 
informatie naar de BIN-coördinator. Die 
stuurt de informatie per e-mail door naar 
aangemelde BIN-leden in de vorm van een 
BIN-bericht. BIN-leden kunnen reageren of 
zelf een bericht sturen via de BIN-coördina-
tor. Bijvoorbeeld: de politie roept op om uit 
te kijken naar een bepaalde auto of person, 
of:  een BIN-lid ziet iets onregelmatigs in de 
wijk en maakt het kenbaar per e-mail via de 
BIN-coördinator.”

Ook BIN-lid worden? Meld je aan op  BINDB.nl. 

De nieuwe wijkteamleider Jan 
van de Broek en wijkagent Bas 
Lucius. De wijkagent in het 
nieuwe ‘operationele’  uniform 
van de politie, dat meer ge-
schikt is voor het afwisselende 
werk op straat. Staat je goed, 
Bas!



(Lees dit interview en je komt heel veel van  hem te weten)

Op een vrijdagmiddag kwamen Lars en Nora naar 

de Hobbel voor een interview met Laurenzo, de 

beheerder van de Hobbel.  Milo en Milana zouden hun, 

als het nodig was, wat helpen. Het werden een paar 

gezellige uurtjes, daar waren we allemaal over eens, 

met wat te drinken en te snoepen.

Doe je aan een sport en welke sport?

Ja, ik zwem en wandel en soms fiets ik. Verleden week 

kreeg ik in Vught, waar ik ga zwemmen, een lekke band. 

Toen ben ik dat hele stuk naar huis gelopen.

Wat zijn je hobby’s?

Films kijken en tekenen.

Waar ben je voor het laatst op vakantie geweest?

We gingen naar Turkije omdat het daar warmer is dan hier 

en het er mooi is.

Wat is jouw favoriete eten?

Ik ben een alleseter. Lekker makkelijk.

Wat is je favoriete tv programma?

The walking dead op Fox.

Zit je vaak op internet?

Ja. Wel ieder dag. Ook vaak voor de Hobbel.

Wat zijn je favoriete games?

Spelletjes van facebook, zoals Candy Cruch.

Wat is je favoriete kleur?

Paars.

Wat is je favoriete muziek?

Ik luister graag naar Rammstein.

Wat is je lievelingsdier?

Dat heb ik niet, een lievelingsdier.

Welk pak trek je aan bij carnaval?

Kleren met de kleuren van Oeteldonk.

Hoelang werk je al bij de Hobbel?

Al vanaf 1 mei 1997.

Ben je hier geboren?

Ja, in de wijk. Rond het Polderplein. Ik heb altijd in de 

Muntel gewoond.

Heb je vroeger ook hier op het plein gespeeld?

Ja, maar toen was de Hobbel en waren al die leuke speel-

toestellen er nog niet.

Wie heeft de Hobbel gebouwd?

Een bouwbedrijf, samen met jongens die op een school 

zaten waar je dat kan leren.

Wat vind je het leukste van het plein?

Eigenlijk alles! Als er veel kinderen zijn en als ze samen 

kunnen spelen.

Wil je iets veranderen op het plein?

Voorlopig niet.

Vind je het werk bij de Hobbel leuk?

Ja, anders was ik al weg.

Vind je het fijn om dicht bij je werk te wonen?

 Heel fijn en makkelijk.

Heb je een vrouw of vriendin?

Ik heb een vriendin, Lottie.

Wat was de eerste activiteit?

Een 11-steden-skeelertocht. Hartstikke leuk! Dat kunnen 

we nog wel eens doen.

Wat doe je als er geen kinderen bij de Hobbel zijn?

Dan doe ik administratief werk, ik ruim op en ik maak 

speelgoed dat kapot is weer in orde.

Komen er nog andere mensen in de Hobbel werken?

Voorlopig, behalve Annet, niet. Alleen als we extra activit-

eiten organiseren, hebben we graag hulp. Natuurlijk ook 

als het weer lekker weer wordt en veel mensen op het 

plein zijn.

Waar komt het speelgoed van de Hobbel vandaan?

We houden één keer per jaar een actie in de wijk om geld 

op te halen. Soms komen ouders speelgoed brengen, om-

dat hun kinderen daar te groot voor zijn geworden.

We willen, voordat het mooie buitenspeel-weer begint, 

nieuw speelgoed kopen.

Komen er nog nieuwe activiteiten?

Op 4 februari draaien we een film. In de pauze maken we 

een knutsel die met de film te maken heeft. Daarna komt 

de tweede helft. Als we merken dat kinderen het leuk vin-

den, gaan we dat een keer per maand doen.

Ook nieuw is dat je op de andere woensdagen bij de Hob-

bel gezelschapsspelletjes kunt spelen.

Laurenzo, bedankt!

Nora Tajrasti en Milana Altan, van groep 6a  

Lars Timmermans en Milo Huikshoven, van groep 6b 

Kindcentrum De Kameleon.

Acupunctuur
J. van Roessel

Lid NVA

Antoon der Kinderenlaan 7
5212 AA  Den Bosch
Tel. 073 - 613 53 18

P R I N T B E S T
D R U K K E R I J

K E R K D R I E L

Tel. (0418) 63 63 63 E-mail: info@printbest.nl

   Wie kent hem nou niet…… laurenzo        

 koude kermis      
Heb je ook Carnaval
gevierd?

Niet voor mij. 
Ik dacht alleen
maar aan de
kou.

Zeker weer niet
voldoend warme
kleding aan, su�erd.

nee, ik was dit jaar  verkleed als sneeuwpop..
Ja, vooral de optocht
was hartverwarmend 
mooi dit jaar.

kinderen van 
de Hobbel

De Hobbel zoekt 
enthousiaste ouders!

Vind je het leuk om mee te helpen 
bij het organiseren van activiteiten voor je 

kind?
Wil je meedenken als bestuurslid?
Meld je aan via info@dehobbel.nl !

Meer info: 
www.buurtkiep.nl/groep/de-hobbel 

en www.dehobbel.nl.


